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ZPRAVODAJ MĚSTA BENEŠOV NAD PLOUČNICÍ              CENA: ZDARMA             ROČNÍK XXX          PROSINEC 2020

nadešel advent a závěr roku - období 
hodnocení a bilancování. Myslím, že pro většinu 
z nás to nebyl rok, který bychom vnímali jako 
ne jšťastně jš í .  Ovšem  i  přes  spoustu 
nepříjemnos� a omezení, které nám přinesl, 
bych se rád vrá�l jen k věcem pozi�vním.

Z pohledu města a jeho finančních možnos�, 
se ukázalo více nežli prozíravé zajištění 

inves�čního úvěrového rámce. Díky tomu jsme mohli realizovat 
inves�ční záměry bez omezení. Nejvýznamnější akcí byla 
rekonstrukce střechy na bílé škole, která stála cca 4,5 milionů 
korun. Dalšími inves�cemi, financovanými z úvěrových 
prostředků, jsou rekonstrukce středového ostrůvku na náměs�, 
která by měla být dokončená ještě v tomto roce (cena necelých 
1,2 milionů korun) a dále výměna umělého povrchu na hřiš�         
u školy (necelých 400 �síc Kč). Další opravy byly financovány           
z rozpočtu města, například chodníky na sídliš�, na kterých 
odvedly dobrou práci Služby města, nový asfaltový povrch             
u bytových domů v ulici Nádražní, výstavba tří nových bytů v ulici 
Sokolovská a řada dalších oprav na majetku města. Rád bych také 
zmínil nové osvětlení Ploučnické vyhlídky. Tato dominanta města 
bude tak viditelná i v nočních hodinách.

Významně se nás dotkly také inves�ční akce, které nejsou          
v režii města a to především rekonstrukce silnice 262/II – akce 
financovaná Ústeckým krajem. V souvislos� s touto akcí bylo 
velmi citelné uzavření mostu přes železniční trať v ulici 
Českolipská. Termín dokončení 15. prosince se blíží a dle informací 
od zhotovitele, nedošlo k výrazným komplikacím, které by měly 
obnovení provozu ohrozit. Jsem moc rád, že se nakonec celý 
provoz zvládl vyřešit a děkuji všem za trpělivost, se kterou se bylo 
třeba cca čtyři měsíce obrnit.

Další akcí financovanou z krajských prostředků, byla výměna 
povrchu na cyklostezce na Ostrý vrch, kterou se nám konečně 
podařilo dohodnout na krajském úřadě.

Schváleno bylo několik dotací pro město, z nichž největší je ve 
výši 18 milionů korun, díky které začne v příš�m roce 
rekonstrukce objektu v ulici Nerudova, kde vznikne nové Centrum 
volného času. Díky dalším dotacím z Generálního ředitelství 
hasičského záchranného sboru a z Ústeckého kraje, bylo pořízeno 
nové dopravní vozidlo Ford Transit pro naše hasiče v hodnotě cca 
1,2 milionů korun. Bylo rovněž podáno několik dalších žádos�, 
kde ještě čekáme na výsledek. 

Kultuře příliš štěs� nepřálo, ale i tak se podařilo alespoň             
v letních měsících uspořádat několik koncertů v zámeckém parku. 
Doufali jsme, že si vše alespoň vynahradíme při rozsvícení 
vánočního stromu, to bohužel nedopadlo. Ale abychom Vám 

přinesli trochu té atmosféry, natočili jsme spolu s Centrem dě�     
a mládeže vánoční video k rozsvícení. Děkuji všem, kdo se do 
tvorby zapojil, především Vlas�kovi Krejčímu a Andree Kulíkové    
z CDM za video a střih, Zdeňce Černé za propůjčení tradiční 
písničky k rozsvícení, panu Vidaiovi za letecké záběry z dronu, 
našemu novému kulturnímu referentovi Tomáši Kotasovi za foto   
i videodokumentaci a technické přípravy s přenosem, Službám 
města za zajištění kácení a stavění stromu, paní Soukupové za 
nazdobení a všem dalším, díky kterým teď vánoční strom zdobí 
naše náměs�.

Závěrem bych rád popřál všem krásný zbytek adventu, 
příjemné proži� Vánočních svátků a v novém roce hodně štěs�, 
úspěchů, ale hlavně zdraví.

              Pavel Urx
          starosta města

Milí Benešováci,
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Vybavení Jednotky sboru dobrovolných hasičů v Benešově n. Pl. rozšířil nový automobil

Jednotka sboru dobrovolných hasičů v 
Benešově nad Ploučnicí obdržela nový 
automobil, Ford Transit v celkové 
hodnotě 1 235 356 Kč. Tento vůz byl 
financován z dotace Ústeckého kraje         
v hodnotě 300 000 Kč a Generálního 
ředitelství Hasičského záchranného 
sboru ČR ve výši 450 000 Kč. Částku 485 
300 Kč pak uhradilo město Benešov nad 
Ploučnicí z městského rozpočtu.

Ford Transit nahradil dosavadní 
Volkswagen Transporter, který JSDH 
Benešov nad Ploučnicí využívala od roku 
2000. Ten už ale po 21leté službě byl 

výkonnostně nedostačující.
Ford Transit je vybaven čtyřválcovým 

vznětovým motorem o výkonu 125 kW    
a  š e s� st u p ň ovo u  p řevo d ov ko u . 
Automobil má pohon 4x4, který JSDH 
využije hlavně v kopcovitém terénu 
Benešovska. Velkým přínosem je i 
vybavení v podobě rádiového zařízení, 
sloužící ke komunikaci se zdravotní 
záchranou službou. Díky tomu bude 
kooperace JSDH a ostatních složek 
integrovaného záchranného systému 
efek�vnější a jednoduší.

POKLADNA, PODATELNA, INFORMACE v novém
Od pondělí, 30.11.2020, se kancelář POKLADNY, PODATELNY A 

INFORMACÍ otevřela v nových prostorách. 
JAK SE K NÁM DOSTANETE?

Hlavním vchodem od zámku, kancelář po pravé straně (bývalá Česká 

spořitelna a.s.). V případě potřeby je možné využít bezbariérový přístup 

přes kancelář matriky.
V případě potřeby se na nás obraťte na tel. čísle: 412 589 811.

Otevírací doba se může měnit 
v souladu s nařízením vlády.

Provozní doba 
MÚ Benešov n. Pl.

21. 12. – 31. 12. 2020

21. 12.           8:00 – 13:00

22. 12.           zavřeno

23. 12.           zavřeno

28. 12.           8:00 – 15:00

29. 12.           zavřeno

30. 12.           8:00 – 15:00

31. 12.           zavřeno
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Z jednání rady města dne 

18.11.2020

Rada města projednala:
· Účetní odpisový plán pro rok 

2020 Školní jídelny Benešov nad 

Ploučnicí, příspěvkové organizace.
· Prodloužení nájemní smlouvy 

na dobu určitou.
· Předloženou zadávací 

dokumentaci pro vypsání výběrového 

řízení na akci „Objekt pro zájmové 

vzdělávání, Nerudova č.p. 689, 

Benešov nad Ploučnicí“.
· Dodatek č. 2 ke smlouvě mezi 

městem Benešov nad Ploučnicí a 

Centrem sociálních služeb Děčín, p.o., 

o příspěvku na zajištění činnos� 

terénních pracovníků K-centra na 

dobu určitou.
· Vypsání výběrového řízení na 

akci „Objekt pro zájmové vzdělávání, 

Nerudova č.p. 689, Benešov nad 

Ploučnicí“.
· Realizaci pokládky obrub 

chodníku v ul. Českolipská, úsek 

pokládky nového AB povrchu.
· Uložení vedoucím odborů, 

tajemníkovi MÚ, popř. ředitelům p.o. 

města vždy k ukládajícím úkolům z 

rady města písemně předkládat stav 

rozpracovanos�.
· Uložení organizaci Služby 

města Benešov nad Ploučnicí 

vypracovat vyčíslení nákladů a výnosů 

za jednotlivá střediska.
· Uložení odboru MIŽP prověřit 

podmínkové a cenové náklady 

přeložky vody – hřiště u nové školy.
· Doporučení ZaM města ke 

schválení Komunitní plán péče a 

rozvoje sociálních a návazných služeb 

2020 – 2023.
· Doporučení ZaM města ke 

schválení rozpočtové opatření č. 5.
· Doporučení ZaM města ke 

schválení rozbor hospodaření za 3. 

čtvrtle� 2020.
· Doporučení ZaM města ke 

schválení rozpočtové opatření č. 6.
· Doporučení ZaM města ke 

schválení Strategický rozvojový plán 

města včetně akčního plánu

 Městská policie Benešov nad Ploučnicí 
se za minulý měsíc zaměřila zejména 
na kontrolu nařízení vlády, kontrolu 
dodržování zákazu vjezdu na Sokolský 
vrch a do areálu Benaru, kontrolu parků, 
hřišť, altánku pod jídelnou, kontrolu 
dodržování pořádku a nočního klidu. 
S nástupem dě� do školy probíhá každé 
ráno od pondělí do pátku kontrola školy 
a dodržování zákazu vjezdu v ulici 
Opletalova.

 V tomto měsíci bylo přijato 43 různých 
oznámení na služební telefon. Mezi 
nejzávažnější oznámení patřilo:

– poškození el. rozvaděče
–pálení nebezpečného materiálu 

v areálu stavebnin
– zraněný muž
– pátrání po vozidle, ve kterém se mělo 

nacházet unesené dítě
– zaparkované auto a v něm zavřené 

dě�
– mezisousedské vztahy
– zábor veřejného prostranství
– krádež mobilního telefonu
–vzájemné napadání dvou osob – 

rvačka
–krádež  p latebn í  kar ty,  peněz 

a mobilního telefonu
–na žádost MP Doksy zjištění totožnos� 

osoby
– p o v a l e n é  d o p r a v n í  z n a č e n í 

na Sokolském vrchu
– prodejce bez platného povolení 

k prodeji

M ě s t s k á  Po l i c i e  t a k t é ž  ř e š i l a 
poškozenou fasádu domů, rozdělání ohně 
v lese a poškození veřejného osvětlení.

MP asistovala při přenosu pacienta 
do sanitky a ve dvou případech asistovala 
u dopravních nehod. Byly řešeny 
4 událos� v souvislos� s odchytem 
zvířete.

 Dále MP řídila dopravu při zásahu 
hasičů, připravovala náměs� Míru na 
instalaci vánočního stromu a následně 
řídila dopravu při transferu, atd.

 Rád bych touto cestou popřál za sebe 
a za své kolegy krásné a pohodové 
vánoční svátky.

                                 Za MP - Jan Svatoš.

Z činnosti Městské policie

ZLOBÍ VÁŠ POČÍTAČ?
Servis a prodej PC

 

pro Děčín, Benešov, Jílové, Libouchec, Ústí n/L, Teplice.
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Rok 2020 byl rokem plným různých 

významných výročí i v oblas� ochrany 

přírody. Mezi ně patří například 20. 

výročí vyhlášení národního parku České 

Švýcarsko.  Pro všem známé důvody 

a opatření pro� Covid 19, oslavy tohoto 

výročí proběhly pouze v lis�nné či 

virtuální podobě některých periodik a v 

srpnovém průběhu World Ranger Day 

(Světový den strážců přírody) 2020 

v národní přírodní památce Panská 

skála v chráněné krajinné oblas� České 

středohoří.
Rok 2020 byl také pro strážce přírody 

z Benešova nad Ploučnicí hlavně rokem 

pracovním. Všichni benešovš� strážci 

vykonávají činnost v oblas� národního 

parku České Švýcarsko, v chráněné 

krajinné oblas� Labské pískovce 

a v chráněné krajinné oblas� České 

středohoří. Mezi časově nejnáročnější 

je každoroční dohled na hnízdiště 

sokolů stěhovavých (Falco peregrinus), 

čápů černých (Ciconia nigra) a od konce 

října i na sledování návratů lososů 

obecných (Salmo salar). Účastní se 

sledování výskytu jednotlivých druhů, 

počtu a zdravotního stavu netopýrů 

na zimních a letních stanoviš�ch, 

sledování dalších druhů živočichů, ale 

i rostlin, například od chráněných 

vstavačů počínaje až po nevítané 

rozšiřování invazivních druhů rostlin 

konče. Strážní služba ale spočívá 

i v práci s návštěvníky přírody, kde 

strážci odpovídají na dotazy, doporučují 

návštěvu různých lokalit, dohlíží na 

dodržování zákona č. 114/1992 Sb., 

o ochraně přírody a krajiny v platném 

znění, na dodržování návštěvních řádů 

a horolezeckých řádů (v částech 

týkaj íc ích  se  ochrany  př írody) , 

na vyžádání doprovází návštěvníky. 

Současně s �m sledují, zda jsou 

h ra n i č n í k y  a  d a l š í  v y b ave n o st 

v náležitém technickém stavu. V roce 

2020 byl obrovský nárůst v počtu 

turistů a s �m i více případů, kdy strážci 

posky tova l i  z raněným  osobám 

(zejména dětem) první předlékařskou 

pomoc. I v letošním roce přes absenci 

akcí, jako je Den Země, výstava v areálu 

střední zemědělské a zahradnické školy 

v Děčíně Libverdě a akce pro zdravotně 

pos�žené dě� v  děčínské ZOO, 

proběhlo setkání s dětmi z benešovské 

mateřské školy. Další stejně zaměřené 

akce v jiných mateřských školách 

a školních družinách musely být 

odloženy. Podařilo se účastnit se akce 

p r o  v e ř e j n o s t  v  H l i n n é  n a d 

L i toměřicemi.  Podí le l i  j sme se 

i na organizaci a průběhu Světového 

dne strážců přírody na Panské skále.
Mezi neatrak�vní činnos� beze sporu 

patří  l ikvidace černých skládek 

a odpadků po těch návštěvnících 

přírody, kteří nejsou schopni pochopit, 

že to, co si sebou do přírody přinesou, si 

také mají z přírody odnést minimálně 

k nejbližšímu odpadkovému koši či 

sběrné nádobě na tříděný odpad, kam 

daný odpad patří.
 Je velmi nechutné to uklízet. Novým 

velikým nešvarem po zahazovaných 

použitých papírových kapesnících

 a použitých dětských jednorázových 

plenách, jsou použité roušky, jejichž 

šňůrky se stávají krutou pas� pro 

živočichy. V tomto máme veliké přání, 

aby přibývalo těch, kteří si nebudou 

plést přírodu se sme�štěm. Ale i zde je 

n u t n é  ko n s t a t o v a t ,  ž e  o p r o � 

předcházejícím rokům je stále více lidí, 

kteří dobrovolně pomáhají přírodě 

a z každé procházky, výletu či když jdou 

na sběr lesních plodů, odnášejí 

z přírody odpadky po jiných lidech. 

Takovým velice děkujeme.
Závěrem lze shrnout, že dobrovolná 

a neplacená činnost benešovských 

strážců přírody i v roce 2020 znamenala 

stovky odpracovaných hodin a lze si 

přát, aby mohla pokračovat i dalších 

létech, protože jí děláme rádi. Přejeme 

v š e m  p ř í j e m n é  p r o ž i �  s v á t k ů 

vánočních, šťastný Nový rok (říká se 

„jak na Nový rok“, tak po celý rok), 

pevné zdraví a hodně příjemných 

návštěv naší společné a krásné přírody.

Ota Dračka, Antonín Vorel a Radek 

Musil
benešovš� strážci přírody

Benešovští strážci přírody



Benešovské novinyBenešovské noviny

str. 5

Historie budovy čp. 689 v Nerudově ulici

V druhé polovině osmdesátých let 20. 

stole� naše organizace pořádala v rámci 

prvomájových oslav bonitované výstavy 

v zámecké zahradě. Akce byla přístupna 

veřejnos� až po skončení průvodu, jež 

končil na náměs� u tribuny pod budovou 

radnice. Kromě vlastní výstavy byl 

umístěn v zahradě přenosný kiosek 

s občerstvením. V dnes již neexistujícím 

zámeckém altánu chovatelé provozovali 

při výstavě tombolu. Na betonovém 

plácku v horní čás� zahrady, kde v 

minulos� stával zámecký skleník měli 

chovatelé soutěže ve střelbě.
Luděk Smejkal

Z historie spolku chovatelů ve městě, 2. část

Budova čp. 689 v Nerudově ulici je 

dnes čás� areálu, jež byl postaven 

v poslední tře�ně 19. stole� na samém 

břehu Ploučnice, zčás� i v řece samé. 

Ploučnice zde bývala širší a břehy mírné, 

od mostu po proudu směrem ke splavu 

zde to�ž býval brod. Tento areál postavila 

rodina Wurmů a byla zde pletárna 

punčoch. V budově dnešního řeznictví 

bydlela rodina tehdejšího majitele a měla 

zde i svoji administra�vu. Ve dvoře stával 

cihlový tovární komín.

 Po 2. světové válce v zmiňované čás� 

t o h o t o  a r e á l u  b y l a  p ř e v i j á r n a 

elektromotorů Elkoba. Administra�vní 

b u d o v a  b y l a  o d d ě l e n a 

a byl zde provozován koloniál, později 

řeznictví. V devadesátých letech zde 

přibylo kadeřnictví. Do nedávné doby zde 

byla i prodejna papírnictví. V roce 1956 

vznikl záměr v Benešově umís�t Střední 

odborné učiliště stavební s internátem. 

K tomuto účelu byl připojen i areál 

sousední (dnes klub seniorů, klubovna 

hasičů), kde od konce války do té doby byl 

Benešovský komunální podnik. Studen� 

zde měli na výběr z oborů zedník, 

pokrývač a klempíř. Později sem jezdili 

z Děčína na praxi i instalatéři. Učni se zde 

učili  pro Okresní stavební podnik 

v Děčíně. V osmdesátých letech bylo 

naplánováno vybudování velkého centra 

OSP v Děčíně – Folknářích, s učilištěm 

v  a re á l u  za n i k l é  c i h e l ny.  A  � m 

plánovanému postupnému přemístění 

nejenom učiliště ale i ostatních OSP dílen 

do Folknář (klempírna a truhlárna 

na Děčínské ulici, truhlárna na Horním 

zámku). Celospolečenské změny na konci 

roku 1989 způsobily zánik Okresního 

stavebního  podniku.  K  úplnému 

přemístění učiliště do Folknář došlo díky 

těmto změnám později, až v roce 1999. 

Několik let poté v několika místnostech 

byla ještě provozována turis�cká 

ubytovna. Provoz kuchyně se udržel. 

Kuchyně, která byla původně zaměřena 

pro stravování žáků a personálu školy se 

postupně začala zaměřovat na rozvoz 

jídel po městě pro benešovské závody 

a pro benešovské občany.

 V poslední době většinu odběratelů 

tvořili senioři, kteří měli možnost 

donášky jídel až do bytu. V roce 2004     

od Ústeckého kraje kupuje areál 

bývalého učiliště Město Benešov nad 

Ploučnicí. V čás�, kde býval Benešovský 

komunál postupně vzniká Klub seniorů, 

hasičská klubovna a v patře bytové 

jednotky. Provoz kuchyně ve zbývající 

čás� učiliště právě končí. Také pro tuto 

část připravuje její majitel celkovou 

realizaci a její nové využi�.

   Luděk Smejkal 
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Benešov a vánoční stromek v zrcadle času
Těžko si představit oslavy vánočních svátků bez vánočního 

stromku. V Čechách poprvé představil ozdobený stromeček 

svým přátelům ředitel pražského Stavovského divadla Jan Karel 

Liebich v roce 1812. Zdobení vánočního stromku je tedy zvyk 

poměrně mladý a v jiných zemích sahající nejdále do 16. stole�.
Benešovsko, potažmo i Děčínsko patřilo v zavedení této 

tradice mezi průkopnické okrsky, a to především kvůli německy 

hovořícímu obyvatelstvu, které rychleji a snadněji přejímalo 

zvyky ze sousedního Saska. Původně se vánoční stromek 

nazýval „Kristův stromek“ (Christbaum) a až postupem času 

(ve 20. stole�) se výrazněji začalo užívat výrazu „vánoční 

stromek“ (Weihnachtsbaum).

Kronikář a řídící učitel z Jedlky Emil Neder popisoval nález 

dopisu, který posílal Georg Leopold Krieger z Dolního Saska 

na tzv. Červený dvůr v Markvar�cích u Benešova nad Ploučnicí. 

V něm se mimo jiné zmiňuje o své dese�leté dceři, která 

o Vánocích postavila vánoční stromek na krb.

Dopis byl zaslán již v polovině 18. stole� a je zřejmé, že jak 

odesílatel, tak příjemce dopisu, byli o existenci vánočních 

stromků obeznámeni.
V druhé polovině 19. stole� byly vánoční stromky často 

spojeny s dobročinnými sbírkami pro chudé dě�. Pod takový 

strom se položila látka, pod kterou se další ráno objevily dary 

jako ovoce, oblečení ale též klobásy. 
Zachovalo se svědectví Stephana Broscheho, který se narodil 

v Soutěskách čp. 25, poblíž Benešova.  Vánoční stromky byly 

v Benešově prý zcela běžné už kolem roku 1820, a to především 

v zámožnějších  rodinách. Dále víme, že dosahovaly výšky 50 

až 60 cm. Stromečky se zdobily jablky, ořechy a pečenými 

hruškami. 

Potvrzením o pořádaných vánočních sbírkách se stromečkem 

je i  následující  novinový článek z  prosince 1871. 

„Stejně jako ve většině měst, se i zde v Benešově našlo několik 

podporovatelů a přátel dě�, kteří pro chudé školáky vystavili 

vánoční (Kristův) stromek. K tomu se jim podařilo shromáždit 

dary. Městská rada darovala 50 zlatých, dále značnou částkou 

přispěl továrník Johann Münzberg (majitel továren v Eliščině 

údolí v Jedlce (Assmanka) a v Leonorhohe v Benešově nad 

Ploučnicí (Interkov)) a mnoho dalších. Celková vybraná částka 

dosáhla 160 zlatých. Kromě toho bylo 70 chudých školních dě� 

obdarováno botami, punčochami a dalšími oděvy, pečivem 

a školními potřebami. Radost dě� byla obrovská.“
A jak to dříve bývalo s nadílkou? Do roku 1945 je jisté,            

že většině benešovských dě� nosil dárky vánoční muž 

(Weihnachtsmann), nikoliv Ježíšek. Weihnachtsmann je 

Vánoční muž a pozdrav odeslaný v prosinci 1905
 z Benešova. 

Johann Josef Münzberg, častý donátor benešovských
 sbírek.     

pokračování ze str. 6
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postarší muž se zrzavými vousy a vlasy      
v dlouhém šedém kabátu s kapucí            
a k dětem přilétá na osedlaném větru.

pokračování ze str. 6

Vá n o č n í  s t r o m  r e p u b l i k y  j e 

předvánoční tradice založená v Brně 13. 

prosince 1924. Z předválečného období 

se nedochovaly zprávy o takovém 

stromu.  Teprve až v roce 1945, kdy se 

skladba obyvatel města Benešova silně 

proměnila ve prospěch česky hovořících 

občanů, víme o existenci vánočního 

stromu republiky na náměs�. Provázela 

ho dobročinná sbírka a benešovš� mohli 

do přistavené pokladničky vhazovat své 

finanční dary. Brzy bohužel došlo             

k ukradení této pokladničky. V roce 1946 

proběhla sbírka bez ob�ží a vybralo se 

2204 Kč. Obnos byl věnován pro vánoční 

nadílku příš�ho roku. V roce 1947 se 

vánoční strom na náměs� objevil na 

dlouho dobu naposledy (s �m, že 28. 12. 

1947 byla pokladnička znovu zcizena      

a to i přes bezpečnostní opatření ve 

formě odnášky této kasy vždy v 19. 

hodin na MNV). Ozdobené vánoční 

stromy se na náměs� v novém �sícile� 

vrá�ly zpět      a to je moc dobře.
      Vladimír Šefl, historiebnpl.cz, 2020

Snad se brzy dočkáme i takové nadílky...

I. třída mateřské skolky v ulici Čapkova a Vánoce roku 1956.  Na fotografii učitelka 
Pírová a pěstounka Brynychová. Tehdy (20. 12.) měl na starosti nadílku „Děda Mráz”.

Vánoční stromy na náměs�
tzv. stromy republiky

Letošní rok nebyl z důvodů pandemie a 
vládních opatřeních přívě�vý pro 
pořádání kulturních akcí. Mnoho z nich 
muselo být úplně zrušeno, jiné se 
u s ku te č n i l y  v  u p rave n é  p o d o b ě 
a v souladu se striktními omezeními. I my 
jsme tak oželeli mnoho tradičních 
kulturních událos� v našem městě. Ať už 
se jedná o Rozloučení s létem, Strašení na 
zámku nebo tradiční  Benešovský 
Slunovrat.

Podobná situace hrozila i u rozsvícení 
vánočního stromečku. To se každoročně 
ko n a l o  v e  f o r m ě  v e ř e j n é  a k c e 
s  d o p r o v o d n ý m  p r o g r a m e m 
a prodejními stánky. Tato podoba ale 
nekorespondovala s nařízenými vládními 
opatřeními. Proto se nabízely dvě 
možnos�, buďto akci zrušit úplně, nebo 
její výslednou podobu upravit. 

Nakonec se ale rozhodlo pro netradiční 
ř e š e n í .  T í m  b y l o  v y t v o ř e n í 
audiovizuálního programu v podobě 
někol ika  v ideí ,  která  se  umís�la 
na internet. Kromě samotného rozsvícení 
stromu s proslovem starosty města, pana 
Pavla Urxe, můžou diváci vidět celou 
cestu stromečku, od jeho pokácení, až po 
ozdobení či tradiční píseň „Rozsviťte 
strom“, jejíž autorkou je paní magistra 
Zdeňka Černá. Píseň doprovází fotografie 
akce z minulého roku.

P r e m i é r a  p r o g r a m u  z a č a l a 
27. listopadu od 17:45 na YouTubovém 
profilu města Benešov nad Ploučnicí 
a přístup k němu je stále přes odkaz na 
facebookových a internetových stránkách 
města. Od zveřejnění si video spus�lo 
neuvěřitelných více jak 2200 uživatelů.

Rozsvícení vánočního stromu 2020
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Tajenka
V dnešní tajence se podíváme do 

prosincového Benešova. Při večerní 
procházce prozařují jeho ulice světýlka, 
které jasně vzkazují, že tu každou chvíli 
budou vánoční svátky. Co je ale potřeba 
udělat před �m, než se tato krása 
rozsví�? Samotná výzdoba města trvá až 
dva pracovní týdny. Všechny dekorace se 
musí  nejenom rozvěšet,  ale také 
pospojovat. Důležité je, aby byly vypnuté 
(viz 1 část tajenky), které rozsvěcí 
všechny světelné ozdoby, jak menší 
dekorace na lampách, tak velké natažené 
(viz 2 část tajenky), společně s pouličním 
osvětlením. Dva dny před rozsvěcení 
stromečku se přes den vyzkouší, zda vše 
správně funguje. Vánoční osvětlení je 
poté v běžném provozu od slavnostního 
rozsvícení vánočního stromečku na 
náměs�.

Luš�li jste v listopadu dobře?
Jelikož je v tomto čísle rozhovor 

s panem Pulcem, bude i dnešní tajenka, 
netradičně, věnovaná jemu. Čtenář si už 
nejspíš všiml, že kromě různorodých 
k o n í č k ů  s e  p a n  P u l e c  z a b ý v a l 
i různorodými obory. Kromě vodního 
slalomu a vědeckým pracím, které byly se 
sportem spojené, se dlouhá léta věnoval i 
dělnickým oborům nebo řízení firmy. 
Vyzkoušel si tak výškové práce, sváření či 
restaurátorství. Dlouho dobu byl v České 
republice jediný restaurátor, který zvládal 
zla�t z lana. Díky tomu sundával a podílel 
se na restaurování sochy Světlonoše 
z budovy České národní banky. Přestože 
měl podanou žádost na restaurátorskou 
licenci opravňující k památkové péči, tu 
ale kvůli založení firmy, která se stala jeho 
hlavní staros�, nedokončil.

Křížovka

Otevírací doba
knihovny

PO a ST 12.00 – 18.00 hod.
ČT 8.00 – 11.00 hod. 

V období vánočních svátků, 
tj. od 23.12.2020

(středa) do 31.12.2020 
(čtvrtek) bude knihovna uzavřena 

a opět se sejdeme 4.1.2021 (pondělí).
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Možnosti stravování
Jídelna v Nerudově ulici 30. listopadu 

ukončila svou činnost. Její strávníci, kteří 
mají i nadále zájem o dovážku jídla, mohou 
využít  některou z  níže uvedených 
alterna�v.

Školní jídelna Benešov nad Ploučnicí
Školní jídelna Benešov nad Ploučnicí 

nabízí výdej a rozvoz hotových jídel po 
celém městě. Cena obědů je 85 Kč (osobní 
vyzvednu�) nebo 98 kč (rozvoz). K odběru 
obědů je nutné vyplnit přihlášku, kterou 
z a š l e t e  n a  e - m a i l o v o u  a d r e s u 
s j .ko larova@volny.cz .  Dodatečné 
informace a  kontakty  najdete  na  
h�p://sj.benesovnpl.cz/.

Jídelna JOTTO 
Děčínská jídelna JOTTO nabízí rozvoz 

hotových jídel. Veškeré informace ohledně 
aktuálního jídelníčků a kontaktů najdete 
na . Objednávky rozvozu jídel www.jo�o.cz
a související informace vyřídíte na e-
mailové adrese  objednavky@jo�o.cz
nebo telefonním čísle .+ 420 734 346 262

U p o z o r n ě n í :  J í d e l n a  n ě k t e r é 
benešovské adresy neobsluhuje, proto je 
nutné se před objednáním o dostupnos� 
rozvozu na vaši adresu informovat. 

Jídelna u Tomáše
Jídelna u Tomáše zajišťuje rozvoz 

hotových jídel na určená odběrová místa. 
Jídelní lístky, ceník a kontaktní informace 
najdete na  .www.jidelnautomase.cz

Upozornění: Rozvoz objednávek je 
možný pouze v minimální počtu 5 kusů na 
jedno odběrové místo. Pokud byste měli 
zájem o tuto službu, je nutné se domluvit s 
ostatními strávníky a odběrové místo 
stanovit. Osoba, která bude objednávky 
vyřizovat a přebírat, má nárok na oběd 
zdarma.

Naše škola každoročně v této době 
pořádala dvakrát Den otevřených dveří, kdy 
se mohla veřejnost seznámit nejen s celým 
pedagogickým kolek�vem gymnázia, ale 
zároveň si prohlédnout celou školu. V této 
„koronavirové době“ však toto není možné, 
a tak bychom vás rádi seznámili se stávající 
situací na naší škole. 

Ke studiu přijímáme žáky z 5. tříd, 
případně z 9. tříd. Kritéria přijímacího řízení 
budou vypsána do konce ledna 2021. 
Přihlášky ke studiu na střední školu se 
odevzdávají do 1. 3. 2021. Za�m nebyly 
vydány pokyny od MŠMT, zda se budou 
ko n at  p í s e m n é  p ř i j í m a c í  z ko u š k y 
organizované Cermatem, tak jak to bylo
v minulos�. Necháme se překvapit, co nám 
čas ukáže. 

Žáci na našem gymnáziu stále přibývají, v 

n ižš ích  ročníc ích  gymnáz ia  máme 
maximální obsazenost tříd, z čehož máme 
radost, a proto doufáme, že tento trend 
bude pokračovat i v příš�m školním roce. 

Z hlediska modernizace naší školy 
bychom rádi zmínili, že se podařilo výrazně 
přebudovat dvě učebny na výuku fyziky a 
laboratorních prací z fyziky, a je nám velmi 
líto, že si je rodiče nemohou prohlédnout a 
žáci se v nich nemohou učit. Dále byl v 
budově postaven i nový výtah a �m škola 
splnila podmínky bezbariérovos�. Třídy byly 
vybaveny bezdrátovým wi-fi připojením, 
byly instalovány další interak�vní tabule. 

Co vás asi rodiče zajímá, je forma 
distanční výuky, která je v této době více než 
aktuální. Probíhá přes Google – učebnu, 
žáci mají stanoveny hodiny on-line výuky a 
hodiny samostudia. Vycházíme z toho, že 

nechceme žáky přetěžovat sezením u 
počítače a zatěžovat jejich nervový systém, 
a tak je distanční výuka nastavena podle 
věku a možnos� dě�.

Naši vyučující přistupují k distanční výuce 
velmi zodpovědně, o čemž vypovídá téměř 
stoprocentní účast žáků na této formě 
výuky. Jejich nasazení a příprava na každou 
hodinu je náročná a kontrola domácích 
prací dě� je snad ještě náročnější. Schovává 
se za �m spousta „neviditelných“ hodin.

Velmi si vážíme také vás rodičů, kteří 
dětem s touto formou výuky pomáháte, ať 
už kontrolou nebo technickým zajištěním 
této výuky. Děkujeme vám za to.

Za kolek�v vyučujících Gymnázia 
v České Kamenici zástupce ředitele Ing., Bc. 
I v a  B o u š ko v á ,  i v a . b o u s ko v a @ z s -
gymnazium.cz

Gymnázium Česká Kamenice a školní rok 2020/2021
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Podzim. Roční období, ve kterém se příroda zbarví do nespočtu různých barev a jejich ods�nů. Stejně „barevné“ dokáží být i 

jednotlivé dny tohoto období. Na měnící se Benešov během podzimu se můžete podívat v následující mini-fotoreportáži. 

Barvy benešovského podzimu

Slunečné počasí a zelené příroda. Léto nás neopustilo 
ani po většinu září.

Díky vysokým teplotám se člověk při zdolávání věže
celkem zapotil.

V první polovině listopadu hrálo listí všemi podzimními 
barvami.

Slunečné dny se staly vzácností.

Město 
Benešov nad Ploučnicí

Vám přeje příjemné prožití 
Vánočních svátků

a v novém roce štěstí, 
spokojenost a hodně zdraví.
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Termín dokončení rekonstrukce mostu na ulici Českolipská je 15. 12. 2020

Nový povrch cyklostezky na Ostrý vrch 

Nový povrch v ulici Nádražní Rekonstrukce náměs� se blíží do finále

Nový umělý povrch hřiště u školy


